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Obsah Jsem Daniel Cindler, od září student 3. ročníku 
studijního programu Sociální pedagogika a zároveň 
zástupce studentů FHS v Akademickém senátu UTB. 

V tomto krátkém úvodu bych ti chtěl představit 
fakultní H-žurnál, který mapuje vše, co by měli 
akademici a studenti o dění na fakultě vědět. 
Studentský speciál, jehož první číslo máš před 
sebou, je letos novinkou. Bude se zaměřovat  
výhradně na studentky a studenty, zejména pak na 
prváky, a bude vycházet každé září. Cílem je 
informovat tě o životě na fakultě, o událostech, 
které buď už proběhly, nebo se teprve chystají. 
Seznámíš se zde s úspěšnými studenty, absolventy, 
výjimečnými sportovci, kteří zde představí své 
úspěchy a cestu k nim. Právě tady je prostor i pro 
tebe, i ty se můžeš objevit na stránkách H-žurnálu 
či Studentského speciálu.

Příležitost dovědět se něco o plánovaných akcích, 
kterých se budeš moci aktivně účastnit, nebo se do 
nich dokonce zapojit jako organizátorka či organi-
zátor, je z mého pohledu moc fajn. Aktivních 
studentů je třeba a FHS uvítá každou pomocnou 
ruku. Můžeš tak pomoci zvýšit celkové povědomí  
o fakultě a přispět k budování jejího dobrého 
jména. Sám název jedné z rubrik H-žurnálu  
„STUDENT JE FAKULTA“ je více než pravdivý.  
Bez studentek a studentů fakulta nežije. Já si 
fakultu představuji jako stroj, který ke své existenci, 
funkčnosti a růstu potřebuje aktivní a spolehlivé 
součásti.

Na závěr mého krátkého vstupu ještě malá výzva. 
Fakultní časopis H-Žurnál vítá jakoukoli spoluprá-
ci z tvojí strany a nabízí ti možnost spolupodílet se 
na tvorbě dalších čísel této elektronické publikace. 
Takže pokud na fakultě zažiješ něco zajímavého či 
znáš někoho, o kom by se mělo vědět více, neváhej 
nás kontaktovat a připoj se k nám. Čekáme právě 
na tebe.

Kontakt:	propagace@fhs.utb.cz

H-žurnál	i	Studentský	speciál	vychází	jen	v	elektro-
nické	verzi,	takže	neplýtváme	papírem	a	šetříme	
životní	prostředí.

Ahoj studentko, 
ahoj studente, vítám 
tě u prvního čísla 
Studentského speciálu, 
který je součástí 
fakultního časopisu 
H-Journal. 

Úvodní 
slovo 
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Dne	24.	3.	2022	uspořádal	již	VII.	Studentskou	
konferenci	Ústav	školní	pedagogiky.	Své	bakalář-
ské	a	diplomové	práce	zde	prezentovalo	119	
studentek	oborů	Učitelství	pro	mateřské	školy	 
a	Učitelství	pro	základní	školy.	Konference	probí-
hala	bezmála	sedm	hodin	souběžně	v	sedmi	
sekcích,	v	jejichž	čele	zasedli	akademici.

Na	Ústavu	pedagogický	věd	se	tato	konference	
konala	již	po	jedenácté,	a	to	v	úterý	12.	dubna	
2022.	Program	zahrnoval	dopolední	jednání	 
v	plénu	a	odpolední	jednání	sekcí.	Ve	společné	
dopolední	části	vystoupily	se	svými	příspěvky	dvě	
absolventky	oboru	Sociální	pedagogika,	které	se	
podělily	o	své	zkušenosti	s	realizací	výzkumu	 
a	tvorbou	závěrečné	práce.	Přidaly	i	několik	
dobrých	rad	a	doporučení.	Odpolední	jednání	

V Ě D A  A  V Ý Z K U MV Ě D A  A  V Ý Z K U M   

Zapojit	se	můžeš	sama/sám	nebo	v	kolektivu	
studentek	a	studentů	kteréhokoliv	ročníku	baka-
lářských	a	(navazujících)	magisterských	studijních	
programů,	v	prezenční	i	kombinované	formě.	

Co	taková	„SVOČKA“	obnáší?	Pod	dohledem	
vedoucího	práce	vypracuješ	práci	na	vybrané	
téma,	zpracuješ	o	řešení	projektu	písemnou	
zprávu	a	na	základě	posudků	vedoucího	a	oponen-
ta	svoji	práci	obhajuješ	před	hodnotící	komisí.		

Co	ti	taková	„SVOČKA“	přinese?	Naučíš	se	vědecky	
pracovat,	získáš	náskok	ve	zpracování	bakalářské	
nebo	magisterské	práce,	vyzkoušíš	si	obhajobu	
„nanečisto“	a	můžeš	získat	mimořádné	stipendium.	

A	jaká	že	byla	témata	obhajovaných	projektů	 
v	roce	2022?	

PEDAGOGIKA	–	ÚSTAV	ŠKOLNÍ	PEDAGOGIKY	
Klára	Křivánková	–	Vybrané otázky učitelského 
přesvědčení                                                                   
Michal	Svoboda	–	Využití přírodovědného komik-
su v hodinách prvouky a přírodovědy 

ZDRAVOTNICKÉ	NELÉKAŘSKÉ	OBORY
–	ÚSTAV	ZDRAVOTNICKÝCH	VĚD	
Lucie	Bendíková	–	Zdravotně sociální pracovník 
v multidisciplinárním týmu v realizaci programu 
zacházení                                                                                                                               
Veronika	Foukal	–	Ulcerózní kolitida	–	vliv 
onemocnění na život pacienta                                              
Michaela	Uherová	–	Kvalita života pacienta  
s chemoterapií  

ANGLICKÁ	A	NĚMECKÁ	FILOLOGIE	–	ÚSTAV	
MODERNÍCH	JAZYKŮ	A	LITERATUR 
Zuzana	Blanařová	–	English Case in a Comparati-
ve Perspective                                                                     
Radim	Skupina	–	Das ökonomische Programm 
der Christlich-demokratischen Union und seine 
ideologischen Grundlagen 

SVOČ

V rámci studentských kon-
ferencí mají posluchačky  
a posluchači třetích ročníků 
jedinečnou příležitost  
vyzkoušet si „nanečisto“ 
obhajobu své závěrečné 
práce a dostat tak zpětnou 
vazbu k její celkové kon-
cepci. Prostor je zde i pro 
publikum, studentky  
a studenty nižších ročníků, 
kteří se zde mohou dozvě-
dět, co je v posledním  
ročníku studia čeká. 

V květnových dnech letoš-
ního roku proběhly na FHS 
obhajoby prací Studentské 
vědecké odborné činnosti 
(SVOČ), která nabízí 
studentům možnost sebe-
realizace ve vědecké oblasti 
a může se stát i výbornou 
přípravou pro psaní  
a obhajobu bakalářské či 
diplomové práce.   

Studentské 
konference
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Tuto	soutěž	každoročně	pořádá	Centrum	jazyko-
vého	vzdělávání	FHS	pod	vedením	PhDr.	Jany	
Semotamové,	která	při	letošním	předávání	cen	
vítězům	i	zúčastněným	uvedla:	„Loňský 10. ročník 
jsme kvůli covidu zrealizovali online. Byla to pro 
všechny úžasná zkušenost, ale nic se nevyrovná 
osobnímu setkání. Jsme moc rádi, že jsme si 
mohli úžasné výkony studentů zase užít face to 
face“. 

Do	poroty	zasedli	akademici,	studenti	i	zástupci	
partnerů	UTB	a	sponzorů	soutěže.	Soutěžící	
prokázali	velmi	vysokou	úroveň	mluvené	angličtiny 
a	také	schopnost	podělit	se	o	obsah	své	prezentace	
s	publikem	na	profesionální	úrovni.	

Ž I V OT  N A  FA K U LT Ě  6|

probíhalo	ve	čtyřech	sekcích,	které	řídili	akade-
mičtí	pracovníci	ÚPV.	

V	sekcích	obou	ústavů	studentky	a	studenti	 
prezentovali	své	projekty	bakalářských	či	diplo-
mových	prací,	diskutovali	s	pedagogy,	od	nichž	

získali	zpětnou	vazbu.	Jednání	v	sekcích	se	nesla	 
v	duchu	konstruktivní	kritiky	a	živé	diskuse.

Důvod,	proč	informujeme	studentky	a	studenty	 
o	fakultním	senátu	je	nasnadě.	Prostřednictvím	
zástupců	studentek	a	studentů	–	senátorů	můžeš	
mnohé	změnit.	Stačí	obrátit	se	s	problémem	či	
požadavkem	na	zvoleného	senátora	–	studenta.	 
A	kteří,	že	to	jsou?

Akademický senát FHS: 
Adéla	Langerová	(Učitelství	pro	1.	stupeň	ZŠ)
Kateřina	Příhodová	(Sociální	pedagogika)
Šimon	Staněk	(Všeobecné	ošetřovatelství)
Michal	Svoboda	(Učitelství	pro	1.	stupeň	ZŠ)

Akademický senát UTB:
Daniel	Cindler	(Sociální	pedagogika)	
Aneta	Smetánková	(Všeobecné	ošetřovatelství)		

Volby	do	Akademického	senátu	FHS	a	zástupců	
FHS	do	Akademického	senátu	UTB	pro	funkční	
období	2022–2024	proběhly	letos,	ve	dnech	 
16.–18.		2.		2022.	

V	Akademickém	senátu	FHS	zasedá	6	senátorů	 
z	řad	akademiků	a	4	senátoři	z	řad	studentů	
fakulty.	Akademický	senát	UTB,	tzv.	velký	senát,	
má	4	akademické	zástupce	fakulty	a	2	zástupce	 
z	řad	studentů	FHS.	

Podrobnější	informace	o	volbách	a	činnosti	obou	
senátů	najdeš	na	našem	webu	a	stránkách	 
UTB	–	Akademický	senát	FHS	a	Akademický	
senát UTB. 

V Ě D A  A  V Ý Z K U M  /  U D Á LO S T I

Volby 
do Akademického 
senátu FHS A UTB  

Odvaž	se	a	ukaž	se!	
SHOW-OFF	2022						

Letos v březnu proběhl  
již 11. ročník soutěže 
Show-off, v němž své síly  
ve znalostech angličtiny  
a zároveň v prezentačních 
dovednostech změřili  
studentky a studenti z celé 
univerzity i středních škol 
Zlínského kraje.    
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Vítězky	a	vítězové	získali	hodnotné	ceny	od	hlav-
ních	partnerů	–	Cambridge	P.A.R.K.	(jazykovou	
zkoušku),	HP	TRONIC	Zlín,	spol.	s	r.	o.	a	Eta	a.s.	
(elektrické	koloběžky,	sluchátka,	magnetofony,	
rádia),	ExxonMobil	Czech	Republic,	s.r.o.	(power	
banky	a	tašky	plné	překvapení),	Oxalis,	s.r.o.	

(kávy	a	voňavé	čaje).	Další	ceny	(bombery,	mikiny,	
trička)	do	soutěže	poskytly	UTB	a	FHS	UTB.	
Všichni	účastníci	si	odnesli	certifikáty	a	vysoko-
školáci	navíc	získali	za	obsazení	prvního	až	třetího	
místa	mimořádné	stipendium.		

Ve	vysokoškolské	kategorii	zvítězil	MgA.	Oldřich	
Vojta,	student	Technologické	fakulty	UTB,	ze	
středoškoláků	si	odnesla	nejvyšší	ocenění	Ayla	
Marková,	studentka	školy	Kostka	s.r.o.	Vsetín.		

„Jako divák jsem byla velmi překvapena nejen 
výbornou jazykovou vybaveností studentů, ale 
především způsobem, jakým svá témata předsta-
vili – zcela přirozeně, za dodržení zásad verbální  
i neverbální komunikace, úzkého kontaktu  
s publikem, správné rétoriky, využití prostoru  
a v neposlední řadě suverénními reakcemi na 
dotazy poroty a především rodilého mluvčího,“ 
dodala proděkanka pro vnější vztahy FHS  
dr. Renata Šilhánová.  

Vyhlášení	dalšího	ročníku,	který	se	tradičně	koná	
vždy	v	jarních	měsících,	sleduj	v	aktualitách	na	
webu	FHS.

Studenti,	absolventi	i	zájemci	z	řad	
veřejnosti	mohou	získat	mezinárod-
ně	uznávaný	jazykový	certifikát	 
z	angličtiny	přímo	ve	Zlíně.

Zkoušky	Cambridge	English	patří	
mezi	nejuznávanější	a	nejprestiž-
nější	jazykové	kvalifikace	s	celoži-

votní	platností,	které	uznává	více	než	15	000	
univerzit,	zaměstnavatelů	a	institucí	po	celém	
světě.	Certifikát	z	Cambridge	je	zárukou	dobré	
úrovně	angličtiny,	která	je	v	současném	světě	
nutností.

Všichni	zájemci	mají	možnost	vyzkoušet	si	nejdří-
ve	tzv.	Mock	Test	(zkoušku	nanečisto),	díky	níž	
zjistí,	jak	jsou	na	zkoušku	připraveni,	případně	na	

Ž I V OT  N A  FA K U LT Ě

Zkoušky 
Cambridge 
English

Fakulta humanitních studií 
UTB ve Zlíně úzce  
spolupracuje s Cambridge 
P.A.R.K. a organizuje 
zkoušky Cambridge English 
pro úrovně B2 a C1.   
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kterou	část	zkoušky	je	třeba	zintenzivnit	studium.
Univerzita	má	pro	své	studentky	a	studenty	
připravenou	i	slevu,	kterou	získáš	zadáním	speci-
álního	kódu	do	přihlášky.

Velkou	výhodou	je,	že	můžeš	skládat	zkoušky	
přímo	na	univerzitě	a	nemusíš	cestovat	do	Prahy,	
Brna	či	jiných	autorizovaných	center.

Vyhlášení	nových	termínů	je	zveřejněno	 
na	webu	i	na	sociálních	sítích	fakulty	i	univerzity.

zemi,	místní	univerzitu,	ale	i	různé	zvyky	a	tradice.	
„Bylo	to	nejen	velmi	poučné	a	zajímavé,	ale	 
i	vtipné	a	upřímné.	Vidět	studenty,	kteří	díky	naší	
fakultě	mohou	vycestovat,	přivézt	si	spoustu	
zážitků,	zkušeností	a	navázat	nová	přátelství	 
z	celého	světa.	Jistě	tím	nalákali	nejednoho	z	nás,	
protože	takové	chvíle	se	nezapomínají,“	dodává	
studentka Adéla. 

Velký	ohlas	sklidila	rovněž	Soutěž	o	nej	mňamku	
FHS.	Se	svými	oblíbenými	recepty	se	přišlo	pochlu-
bit	14	soutěžících,	o	dobrý	zákusek	ke	kávě	a	čaji	
tedy	nebyla	nouze.	Na	závěr	akce	proběhlo	slosování 
o	ceny,	které	do	soutěže	poskytla	fakulta.     

Velikonoční	kavárna	skvěle	posloužila	také	jako	

Po	celou	dobu	akce	probíhala	zároveň	dobrovolná	
sbírka	na	pomoc	Ukrajině.	Z	výtěžku	jsme	pořídili	
do	studentského	klubu	umělecký	tisk	z	charitativ-
ního	projektu	FMK	„Sebou“.	Přispěli	jsme	tak	 
na	dobrou	věc	a	přitom	zvelebili	prostory,	kde	
studenti	rádi	tráví	volné	chvíle	mezi	přednáškami.		
Tímto	děkujeme	všem,	kteří	se	zúčastnili	prvního	
posezení	v	kavárně	a	pomohli	vytvořit	pohodovou	
velikonoční	atmosféru.	Reakce	na	kavárnu	nás	
velmi	mile	překvapily,	rádi	bychom	proto	na	ni	
navázali	i	v	novém	akademickém	roce.	

Přijď	se	za	námi	podívat	i	do	Vánoční	kavárny	ve	
Studentském	klubu,	kterou	plánujeme	na	prosinec!

Moderní	prostory	klubu	se	stanou	tvým	útočištěm	
a	místem	setkávání	v	době	volna.	Jsou	uzpůsobe-
ny	jak	ke	studiu,	tak	ke	skupinovým	schůzkám	či	 
k	odpočinku;	nabízí	možnost	uvařit	si	kávu,	čaj,	 
či	ohřát	si	oběd.	V	klubu	se	rovněž	konají	student-
ské	akce	pořádané	fakultou	jako	např.	Vánoční	
kavárna,	Velikonoční	kavárna	a	mnoho	dalšího.

Ž I V OT  N A  FA K U LT Ě

Velikonoční	kavárna		
Ve dnech 12.–13. 4. 2022 zorganizovala FHS akci, jež  
přilákala do studentského klubu více než 200 studentek 
a studentů. Svátky jara přivítali velmi netradičně, a to ve 
Velikonoční kavárně, která nabídla návštěvníkům zdarma 
dobrou kávu, domácí zákusky i zajímavý program.    

Každý,	kdo	si	našel	volnou	chvíli,	přišel	jen	tak	
posedět,	poklábosit	nebo	si	vyslechnout	několik	
užitečných	přednášek	spolužáků,	již	se	nedávno	

vrátili	z	výměnného	studijního	pobytu	v	rámci	
Erasmu.	Do	programu	přispěli	rovněž	zahraniční	
studenti	z	Kazachstánu,	kteří	představili	svoji	

Studentský klub 
se nachází ve 2. patře 
budovy U18 B.     
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Každoročně	v	únoru	se	studentky	a	studenti	
mohou	hlásit	na	studijní	pobyty	a	praktické	stáže	
v	zahraničí.	Nejvíce	využívanými	programy	jsou	
Erasmus+	a	Freemover.	Jedná	se	o	mobilitní	
pobyty	na	zahraničních	univerzitách	v	trvání	
jednoho	nebo	dvou	semestrů.	Praktické	stáže	
studenti	plní	ve	firmách	nebo	institucích	dle	
vlastního	výběru	nebo	na	základě	aktuální	nabíd-
ky.	Jednou	z	takových	stáží	představila	v	rozhovo-
ru	s	oddělením	Mezinárodní	vztahy	studentka	

Ústavu	školní	pedagogiky,	která	využila	nabídku	
České	školy	bez	hranic	v	Paříži.

O	zkušenostech	z	různých	zahraničních	pobytů	
našich	studentů	v	zahraničí	se	dočteš	na	webu:	
Jak	se	žije	Erasmákům.

Informace	získáš	na	oddělení	pro	vnější	vztahy:	
vnejsi-vztahy@fhs.utb.cz

Ž I V OT  N A  FA K U LT Ě I N T E R N AC I O N A L I Z AC E

Mobility	studentů	
v	zahraničí

Praktická	stáž	v	Czech	
School	without	
Borders	(Paříž)

Kateřina Studená je studentkou 3. ročníku Učitelství  
pro 1. stupeň základní školy. V lednu letošního roku se 
zapojila do výměnného studijního programu Erasmus  
a odcestovala do Paříže, kde plnila půlroční praktickou 
stáž na tamní České škole bez hranic. Co taková stáž  
ve francouzské metropoli obnáší? Na to jsme se zeptali 
přímo Kateřiny.    

Proč stáž v Paříži? 
Ačkoliv to nikdy nebyl vyloženě můj sen, tohle 
město mě vždy lákalo. Věděla jsem, že během 
studia chci určitě někam vyjet, ale neměla jsem 
žádné preference, co se týče destinace. Jednou 
jsem se doslechla o stáži v Paříži a tato nabídka 
mě ihned zaujala. Zkusila jsem výběrové řízení  
a ono to nakonec vyšlo.
 
Setkáváte se s jazykovou bariérou? 
Nemluvím francouzsky, což je určitě velká nevý-
hoda. Paříž je ale opravdu multikulturní město, 
kde skoro každý nějakou základní úroveň anglič-
tiny ovládá. Osobně jsem zatím neměla problém 
se s někým domluvit. Navíc se snažím pochytit 
nějaké základy francouzštiny, takže dnes už třeba 
bez problémů zvládám objednávku v restauraci či 
nakup v pekárně. 

Jak probíhá klasický den a výuka. Jsou 
nějaké odlišnosti mezi českými a francouz-
skými dětmi? 
Každý den je tady trochu jiný. Ve středu probíhá 
preprimární vzdělávání pro ty nejmenší  
a v sobotu škola, kde aktuálně vyučujeme žáky od 
první do sedmé třídy. Do školy docházím také  
v úterý a v pátek. V tuto dobu s kolegy provádíme 
přípravy na následující den, vykonáváme nezbyt-
né administrativní činnosti a zabýváme se různý-
mi projekty, které nás čekají.  
A jak vypadá můj běžný pracovní den? Hned po 
snídani vyrážím do školy. Bydlím blízko centra, 
takže chodím pěšky, což mi zabere asi 40 minut 
chůze. Pokud je sobota, scházíme se ráno nejprve 
s učiteli a připravujeme třídy pro žáky. Poté 
všechny děti převezmeme od rodičů a rozdělíme 
se do tříd, kde už má každý svůj program. Já 
osobně mám na starosti 2. třídu. Děti stráví 
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Děti stráví výukou českého jazyka přibližně 5,5 
vyučovacích hodin. Rozvrh hodin tady ale zcela 
striktně nedodržujeme a každý vyučující si to 
dělá po svém. Program je obvykle velmi nabitý  
a je docela obtížné probrat ve vymezeném době 
vše, co běžně zvládnou děti v Česku. Do hodin se 
snažím zařazovat různé aktivity, u kterých si děti 
hrají. Do školy se jim však většinou moc nechce, 
celý týden navštěvují francouzské školy  
a v sobotu pak musí ještě do té české. Po výuce 
většinou následuje porada, kde řešíme zrovna 
aktuální témata. Pak se většinou vydávám domů 
nebo vyrážíme s ostatními stážistkami někam na 
výlet či kafe. Kromě pracovní stáže hlídám také 
každý den děti rodině, u které bydlím, což mi 
rovněž zabírá docela dost času. 
No, a jestli se liší francouzské děti od těch čes-
kých? To si nemyslím, jsou to děti jako každé jiné.  
Rozdíl je určitě v tom, že francouzská škola je 
oproti našim školám časově mnohem náročnější. 
Výuka zde obvykle končí v 16.30 hod. a poté ještě 
děti navštěvují spoustu zájmových kroužků. 
Volno tedy v podstatě nemají a ani s rodinou 
netráví tolik času, jak je to běžné u nás v Česku. 
 
Jak byste stáž zhodnotila? 
Se stáží jsem velice spokojená, vše je podle mých 

představ a nemám asi nic, co bych mohla vytk-
nout. Všichni vyučující jsou skvělými kolegy, kteří 
jsou pro mne inspirací, podporou, ale také kama-
rády.  

Co bylo pro Vás nejtěžší a naopak nejlepší? 
To je otázka… Rozhodně bylo zpočátku těžké 
udělat to rozhodnutí a překonat strach z kroku do 
neznáma. Myslím si, že právě strach nás neustále 
brzdí od toho, abychom se někam dál posouvali. 
Pak už mně přišlo všechno lehké. A co bylo nejlep-
ší? Tak to jsou určitě nové zážitky, noví lidé  
a všechno, co jsem tu poznala a na co už určitě 
nikdy nezapomenu.
 
Šla byste do toho znovu? 
Rozhodně ano! Odjet sem bylo to nejlepší rozhod-
nutí v mém životě. Otevřelo mi to oči, že se nemu-
sím bát. Takže ano, šla bych do toho znovu  
a ráda bych to znovu i zkusila, možná někde 
jinde, to se ještě uvidí. 

BLANKA	TOMÁŠKOVÁ,	
nyní	již	čerstvá	absolventka	studijního	programu	
Anglický	jazyk	pro	manažerskou	praxi	tráví	svůj	
volný	čas	na	sportovištích	a	závodech.	Věnuje	se	
především	vrhu	koulí	a	hodu	kladivem,	příležitost-
ně	i	hodu	diskem.	Přes	6	let	patří	do	české	repre-
zentační	výpravy	a	účastní	se	jejích	soustředění.	
Atletikou	se	zabývá	desátým	rokem,	závodí	za	klub	
AC	Slovácká	Slavia	Uherské	Hradiště.		 
A	jakých	úspěchů	již	Blanka	stihla	dosáhnout?		

„Mezi mé největší úspěchy patří 4 tituly mistryně 
ČR (3x v juniorské kategorii, 1x v kategorii Žen 
do 22 let), dva tituly akademické mistryně ČR ve 
vrhu koulí (z roku 2019 a 2021), několik účastí na 
reprezentačních akcích (mezinárodní mítinky  
v Německu, Rakousku, mezistátní utkání jako 
členka české výpravy) a účast na mistrovství 
Evropy do 22 let z letošního roku, odkud jsem 
odjela s 18. místem. V minulém roce jsem si ještě 
přivezla 2 bronzové medaile z MČR do 22 let, a to 
ve vrhu koulí a hodu kladivem.  Mé osobní rekor-
dy v jednotlivých disciplínách jsou 57,64 m  
v hodu kladivem (2020), 46,58 m v hodu diskem 
(2019) a 14,86 m ve vrhu koulí (2021).“

ZUZANA	PONÍŽILOVÁ, 
od	září	studentka	2.	ročníku	studijního	programu	
Německý	jazyk	pro	manažerskou	praxi	se	více	než	
12	let	se	věnuje	moderní	gymnastice,	v	níž	se	již	
několikrát	stala	mistryní	ČR.	Moderní	gymnastika	
je	umělecký	sport	kombinující	ladný	pohyb,	
flexibilitu,	prvky	baletu	a	gymnastiky	doplněný

STUDENTSKÉ TALENTY

Úspěchy	
ve sportu  
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o	hudební	doprovod	a	gymnastické	náčiní	–	švi-
hadlo,	obruč,	míč,	kužele,	stuhu.	

„Trénuji v klubu moderní gymnastiky MG Elite 
Zlín, ve kterém působím zároveň i jako trenérka  
a rozhodčí. Také vedu online tréninky pro gym-
nastky z celého světa přes aplikaci Zoom, kde spolu- 
pracuji s britskou gymnastkou Mimi-Isabellou 
Cesar. Závodím v kategorii jednotlivců se dvěma 
sestavami s různým náčiním. Mezi mé největší 
úspěchy patří 12 zlatých medailí z Mistrovství ČR. 
Mým nejnovějším úspěchem je zisk 2 zlatých 
medailí na Mistrovství ČR v kombinovaném  
programu, které se konalo 5. 6. 2022 v Praze.“

LUCIE	DAŇKOVÁ,	
od	září	studentka	2.	ročníku	studijního	programu	
Učitelství	pro	mateřské	školy	dosahuje	vynikajících	
výsledků	v	klasickém	silovém	trojboji.	Jak	název	
vypovídá,	je	tento	závod	složen	ze	tří	disciplín	–	
dřep	s	velkou	činkou	na	zádech,	bench-press/tlak	
na	lavičce	a	poslední	disciplínou	je	mrtvý	tah.	Jejím	
aktuálním	úspěchem	je	účast	na		Evropském	
poháru	v	klasickém	(RAW)	silovém	trojboji	univer-
zit	2022,	který	se	konal	ve	dnech	24.–27.	března	
2022	v	lucemburském	Hammu,	kde	Lucie	reprezen-
tovala	Univerzitu	Tomáše	Bati	ve	Zlíně.	Na	těchto	
závodech	se	jí	povedlo	zapsat	145	kg	dřep,	92,5	kg	
benchpress	a	152,5	kg	na	mrtvý	tah.	V	tvrdé	konku-
renci	113	nominovaných	trojbojařek	vybojovala	
celkové	2.	místo,	1.	místo	v	samostatné	disciplíně	
dřep	a	2.	místo	v	samostatné	disciplíně	bench.	

„Závodím již 6 let a celkově cvičím přes 8 let. 
Mezi mé největší úspěchy patří 2x titul mistryně 
ČR v silovém trojboji, několikanásobné mistryně 
ČR v benchpressu RAW i EQ, 3. místo na mistrov-
ství Evropy v Litvě a další. Do posilovny jsem 
začala chodit velmi brzy a od začátku mě lákalo 
zvedat velké váhy. Po první soutěži v silovém 
trojboji jsem se utvrdila v tom, že tenhle sport je 
neskutečně zajímavý a nejde si ho nezamilovat.“  

S T U D E N T S K É  TA L E N T Y

JAKUB	BRHLÁČ	
vede	již	šestým	rokem	děti	v	organizaci	Junák	–	český	
skaut	a	poslední	rok	a	půl	i	stejně	zaměřený	 
I.	Chlapecký	oddíl	ve	Vizovicích.	Jakub	se	pravidel-
ně	a	aktivně	podílí	na	organizování	různorodých	
akcí,	jak	pro	skauty	(výpravy,	tábory,	různá	oddílo-
vá	či	středisková	setkání),	tak	pro	širokou	veřejnost	
ve	Vizovicích	(dětský	den,	dušičkový	pochod,	sběr	
papíru	a	železa,	dobročinné	sbírky).	 
V	únoru	a	březnu	2022	se	mu	podařilo	ve	spoluprá-
ci	se	Skauty	Vizovice	a	Skautským	krizovým	centrem	

ve	Zlíně	zorganizovat	sbírku	pro	ukrajinskou	
nemocnici	v	Užhorodu,	na	které	se	jen	ve	Vizovicích	
vybralo	nad	50	beden	potřebného	materiálu. 
Jakub	byl	také	oceněn	jako	nejlepší	student	FHS	 
v	rámci	Galavečeru	UTB,	tedy	na	společenské	akci	
pořádané	Studentskou	unií	a	Univerzitou	Tomáše	
Bati	ve	Zlíně.	Letos	se	slavnostní	udílení	cen	
konalo	v	prostorách	U13	dne	28.	4.	2022.

KAROLÍNA	ADÁMKOVÁ 
se	věnuje	charitativní	činnosti	prakticky	půlku	
svého	života.	Již	tato	skutečnost	sama	o	sobě	
vypovídá	o	tom,	jaký	důraz	studentka	klade	na	
pomoc	druhým.	Karolína	vykonávala	činnosti	
dobrovolnice	v	sociálních	službách	prostřednic-
tvím	dobrovolnického	centra	ADOREA	Vsetín,	
pracovní	zkušenosti	získala	postupně	v	Domově	
Jitka,	o.p.s.,	Vsetín,	v	instituci	Auxilium,	o.p.s.,	 
v	Domově	Kamarád	v	Rožnově	p.	Radhoštěm.	
Náplní	aktivit	v	těchto	zařízeních	byla	edukace	 
a	aktivizace,	osobní	asistence,	podporující	činnost	
a	práce	s	ženami	i	s	muži	s	mentálním,	tělesným,	
kombinovaným	a	chronickým	duševním	postiže-
ním nebo s poruchami autistického spektra.  
Od	července	2021	vykonává	Karolína	přerušovaně	
dobrovolnickou	činnost	v	sociálně-terapeutické	
dílně	Naděje	Vsetín.		

DANIEL	CINDLER 
se	od	15	let	aktivně	věnuje	lukostřelbě.	Během	
studií	na	Střední	pedagogické	škole	v	Kroměříži	
působil	neoficiálně	jako	instruktor	střelby	z	luku	 
v	Lukostřeleckém	klubu	v	Přerově,	odkud	přešel	 
k	výuce	lukostřelby	v	Kroměříži	a	ve	středisku	

STUDENTSKÉ TALENTY

Záslužná	činnost	
studentů	

Na tomto místě bychom 
rádi poděkovali student-
kám a studentům Ústavu 
pedagogických věd, kteří 
vedle studia věnují spous-
tu svého času potřebným  
a podílí se na dobrovolnic-
ké činnosti, což je v dnešní 
uspěchané době samo  
o sobě výjimečné a obdivu-
hodné. Svými aktivitami 
obohacují sami sebe  
a navíc šíří dobré jméno 
univerzity resp. Fakulty 
humanitních studií.   

Lucie Daňková a Daniel Cindler
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volného	času	TYMY	v	Holešově.	V	roce	2020	se	
Daniel	stal	externím	instruktorem	lukostřelby	pro	
místní	Lukostřelecký	klub	ve	Zlíně.	Zde	kromě	
občasných	tréninků	pomáhá	rovněž	jako	pomocný	
instruktor	při	akcích	Parkur	Pekari.	Od	roku	2018	
působí	jako	certifikovaný	instruktor	střelby	z	luku,	
od	roku	2020	jako	certifikovaný	mezinárodní	
rozhodčí	pro	3D	lukostřelbu	(podle	pravidel	
HDH-IAA;	Maďarsko)	a	jako	rozhodčí	na	velkých	
soutěžích	i	mimo	ČR.	

KLÁRA	KUŽELOVÁ 
se	poslední	tři	roky	aktivně	věnuje	dětem	ve	věku	 
6	až	15	let	v	rámci	organizace	Junák	–	český	skaut,	
a	to	konkrétně	ve	středisku	Osamělý	Jestřáb	
Luhačovice,	z.	s.,	jehož	členkou	je	od	roku	2009.	
Během	školního	roku	se	každý	týden	setkává	se	
Světluškami	(dívky	ve	věku	od	6	do	12	let),	pro	něž	
plánuje	a	organizuje	hodinu	a	půl	dlouhý	program	
schůzek,	jednou	za	měsíc	se	podílí	na	programu	
schůzek	skautů	a	skautek	ve	věku	od	12	do	15	let.	 
V	těchto	aktivitách	nepřestala	ani	v	době	omezené	
činnosti,	v	době	pandemie,	kdy	organizovala	
veškerý	program	v	online	formě.	Ve	svém	volném	
čase	se	ve	středisku	navíc	podílí	na	realizaci	a	pláno- 
vání	víkendových	akcí,	letních	táborů,	rozdávání	
Betlémského	světla	v	adventním	čase	a	na	dalších	
akcích	pro	děti.	Studentka	se	rovněž	podílela	na	
materiální	sbírce	pro	Ukrajinu,	kterou	dne 
28.	2.	2022	pořádali	s	výše	uvedeným	střediskem.	

MARIANNA	ŠEDIVÁ 
vykonávala	během	posledních	dvou	let	dobrovol-
nickou	činnost	v	Dětském	domově	ve	Vizovicích.	
Zde	pravidelně	trávila	s	dětmi	několik	dnů	 
v	týdnu.	Pomáhala	jim	s	přípravou	na	výuku	do	
školy,	s	psaním	domácích	úkolů,	i	s	účelným	
naplněním	volného	času	formou	společenských	
her	nebo	procházek	v	přírodě.	Dobrovolnickou	
činnost	Marianna	ukončila	z	toho	důvodu,	že	se	 
v	Domově	uvolnilo	místo	vychovatele,	které	jí	bylo	
nabídnuto.	Stala	se	tedy	oficiální	odbornou	pra-
covnicí	v	tomto	dětském	domově.		

LUCIE	TRUBÁKOVÁ 
vykonává	od	počátku	roku	2019	dobrovolnickou	
činnost	v	rámci	Maltézské	pomoci	–	konkrétně	se	
jedná	o	dopisování	s	vězni.	Na	tuto	dobrovolnic-
kou	činnost	si	Lucka	vždy	najde	čas	a	současně	
dosahuje	výborných	studijních	výsledků.	Aktivní	
pomoc	studentka	poskytuje	také	během	různých	
společenských	akcí	ÚPV	FHS	UTB	ve	Zlíně.		

STUDENTSKÉ TALENTY

„Mým motivem pro tuto činnost byla má matka, 
která se pro tuto pomoc situaci na Ukrajině 
rozhodla především proto, že sama má již něko-
lik let založenou stomií, je členkou stomického 
klubu a působí jako dobrovolnice pro Ilco. Ilco je 
pacientská organizace pro lidi s vývodem, která 
aktivně hájí práva stomiků a vzdělává stomiky  
i širokou veřejnost. Organizace také nabízí  
pomocnou ruku Ukrajinským stomikům a pomá-
há sehnat pomůcky, popřípadě sestru specializo-
vanou na tyto potíže. Problematika stomií je 
něco, o čem se ve společnosti nemluví a tím 
pádem si mnoho lidí neuvědomuje, jak důležité 

jsou pomůcky pro stomiky. Tím, že matka má 
stomii, měla možnost oslovit mnoho přátel skrze 
sociální sítě. Během krátkého časového úseku  
se zapojilo přes 60 lidí, kteří chtěli také nějakým 
způsobem pomoci Ukrajině. Celý proces shro-
máždit, zabalit, zkontrolovat, sepsat a následně 
dopravit sbírku do místa určení trval necelé  
3 týdny,“	popisuje	svou	aktivitu	student	Ivo	Mazal	
a	jeho	maminka	Martina	Macháčová.

Sbírka	pro	potřebné	
na	Ukrajině	

Student 1. ročníku studijního 
programu Všeobecné ošetřo-
vatelství v kombinované  
formě Ivo Mazal zorganizoval 
potřebnou sbírku stomických 
pomůcek pro Ukrajinu. 

Ivo Mazal a dr. Jitka Hůsková

Nahoře první zprava Karolína Adámková, uprostřed Klára Kuželová
a úplně dole Marianna Šedivá
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Pomůcky	byly	předány	13.	5.	2022	prostřednic-
tvím	skautské	organizace	k	převozu	do	Kyjevské	
vojenské	nemocnice	na	Ukrajině.	Podle	zpráv	
budou	využity	pro	ošetřování	pacientů	po	vážných	
střelných	poraněních	břicha,	kteří	vyžadují	trvalý	
nebo	dočasný	střevní	vývod.	Poděkování	patří	

ředitelce	ÚZV	PhDr.	Pavle	Kudlové,	Ph.D.	
a	vrchní	sestře	chirurgického	oddělení	KNTB	 
Mgr.	Gabriele	Gajzlerové	za	zprostředkování	
kontaktů	a	Mgr.	Jitce	Hůskové,	Ph.D.	za	organiza-
ci	dopravení	a	předání	materiálu	potřebným.	

Ahoj!
Vítej	ve	Zlíně,	ve	městě,	kde	se	nikdy	nebudeš	
nudit.	Ptáš	se	proč?	Tak	poslouchej,	mám	pro	tebe	
tři	slova,	Studentská	unie	UTB!
Organizace	od	studentů	pro	studenty,	kde	pro	tebe	
každý	měsíc	chystáme	ty	největší	studentské	akce	
ve	Zlíně.	Na	konci	prázdnin	jsme	se	mohli	potkat	
na	Seznamováku	UTB,	pokud	na	to	nebyl	čas,	tak	
nezoufej,	hned	v	září	se	můžeš	těšit	na	Vítání	
prváků,	kde	se	oficiálně	staneš	zlínskou	prvačkou	
či	prvákem.	Nebo	vezmi	partu	kamarádů	a	vyraz	
na	Pivní	spirálu,	Business	day,	Reprezentační	ples	
UTB,	Majáles	a	mnoho	dalších	akcí.	No,	jak	vidíš,	
nudit	se	tu	určitě	nebudeš.
A	to	nejlepší	na	konec!	Každý	se	může	stát	jedním	
z	nás,	i	ty!	Proto	sleduj	naše	sociální	sítě,	kde	se	
toho	dozvíš	víc.

Tak	na	viděnou	v	zimním	semestru.
Míša

Sleduj	naše	sociální	sítě!

Studentská 
unie 

Kontakt:	propagace@fhs.utb.cz


